

Myanmar new year ဘယ်လို သွားကြမလဲ.

မြန်မာတို့၏ နှစ်ဆန်းတစ်ရက်သည် ၁၇.၀၄.၂၀၁၁- နေ့မှာ ကျရောက်ပါတယ်။

နှစ်တစ်နှစ်၏ စတင်ဖြစ်ပေါ်မှုသည် ဘဝတစ်ခု၏ စတင်ခြင်းနှင့် တူပါတယ်။ တစ်ဆယ့်နှစ်လ၊ သုံးရာသီ၊ ၃၆၅-ရက်။ တစ်နှစ်တာ ကုန်ဆုံးလို့ တစ်ပတ်လည်ကာ နက္ခတ်တာယာတို့ အသစ်တဖန် ပြန်လည်စတင်ခြင်းနှင့် အကျိုးသက်ရောက်မှုများ ရှင်သန် မွေးဖွားလာခြင်းတို့၏ အချိန်ကာလလဲ ဖြစ်ပါတယ်။

ဘဝသည်လဲ ထိုနည်းတူ၊ ဘဝဟောင်းမှ ဘဝသစ်သို့ ပြောင်းလာခြင်းသာပါ။ ဘဝဟောင်းမှ ပါလာသော ကံတရား၏ အကျိုးများနဲ့အတူ ယှဉ်တွဲထားရတာ ဖြစ်လို့၊ ပဋိသန္ဓေ တည်နေရာသည့် အမိဝမ်းမှာ ယောက်ျား+မိန်းမ- စိတ်အစွဲဖြင့် လာဖြစ် ရောက်လာကြရတာပါ။ မွေးဖွားလာကြစဉ်မှာ ခြေ၊ လက်၊ အင်္ဂါ ပြည့်စုံလို့ ကောင်းကျိုးချမ်းသာ လိုရာရကြသူများ ရှိသလို၊ အချို့က မပြည့်မစုံ လိုရာမရ ဘဝမလှသူတွေလဲ ရှိကြရပါတယ်။ ဒါဟာ သူတို့ယူဆောင် လာကြတဲ့ အတိုင်းသာ ရကြတာ၊ ဖြစ်ကြတာပါ။ ပြည့်စုံအောင် ယူခဲ့သူက ပြည့်စုံပြီး၊ ပြည့်စုံအောင် မယူလာနိုင်သူတို့က မပြည့်စုံပဲ ဖြစ်ကြရပါတယ်။

မသေခင် မျက်မှောက်ဘဝမှာ အချို့က အနုသယ ကိလေသာ(ဒေါသ) တရားကြောင့် လူလူချင်းပဲ-ဖြစ်ဖြစ် တိရစ္ဆာန် သတ္တဝါများကိုပဲ-ဖြစ်ဖြစ် လက်ဖြတ် ခြေဖြတ် အမီးဖြတ် အတောင်ဖြတ်နဲ့ ပုတ်ခတ် ညှင်းဆဲလို့ ကိုယ်လိုရာ ဆန္ဒရှိရာတွေကို စိတ်အလိုအတိုင်း ပြုလုပ်တတ်ကြပါတယ်။ ဒီလို နိုင်ရာညှင်းဆဲမှုတွေက နောက်ဘဝ များစွာအတွက် ယူဆောင်လာခြင်းပါပဲ။ တချို့ကတော့ ဘဝတူ-လူသားတွေ အပေါ်မှာပဲ- ဖြစ်ဖြစ် သတ္တဝါကလေးတွေ အပေါ်မှာပဲ-ဖြစ်ဖြစ် မေတ္တာကာယကံ မေတ္တာဝစီကံ မေတ္တာမနောကံများနဲ့ အကူအညီ ပေးနေကြလို့ နောက်ဘဝများစွာမှာ အရာရာ ပြည့်စုံလို့ ကျန်းမာခြင်း ချမ်းသာခြင်းစတဲ့ ကောင်းကျိုးတရားတွေ ရကြတာပါပဲ။ `ကမ္မံ သတ္တေ ဝိဘဇ္ဇတိ` ဆိုတဲ့ စကားအတိုင်း ကိုယ်ယူလာရာကို ကိုယ်သုံးဆောင်ရတာလို့ နားလည်ကြရမှာပါ။

ဒေသနာအရ ဖွင့်ဆိုချက်ကို ပြောရမည်ဆိုလျှင်တော့ လောကမှာ လူမျိုး(၁၀၁)ပါး ရှိစေကာမူ တူရာတူရာကို ပေါင်းလိုက်ပါလျှင် လေးမျိုးပဲ ရှိပါသတဲ့။ (၁) အမိုက်ရွာထဲမှာ နေလာ၍ အမိုက်ရွာထဲသို့ ဝင်သွားသူ။ (၂) အမိုက်ရွာထဲမှာ နေလာ၍ အလင်းရွာသို့ ဝင်သွားသူ။ (၃) အလင်းရွာမှာ နေလာ၍ အမိုက်ရွာထဲသို့ ဝင်သွားသူ။ (၄) အလင်းရွာမှာ နေလာ၍ အလင်းရွာထဲသို့ ပြန်ဝင်သွားသူ။ လေးမျိုး ရှိကြောင်းကို ခွဲခြားလို့ ပြထားတော်မူပါတယ်။

(၁) အမိုက်ရွာထဲမှာ နေလာ၍ အမိုက်ရွာထဲသို့ ပြန်ဝင်လို့ သွားသူများကတော့၊ အတိတ်ဘဝက ပြုလုပ်ခဲ့သော အကုသိုလ်ကံ ဝဋ်ကြွေးကြောင့်ဖြစ်စေ၊ ဤဘဝမှာ ပြုလုပ်မိသော အပြစ်ဒဏ်ကြောင့်ဖြစ်စေ၊ ကြီးဖြင့်ချီနှောင်၍၊ လက်ထိတ်ခတ်၍၊ ခြေထိတ်ခတ်၍၊ ထောင်သွင်း အကျဉ်းချ၍၊ အလုပ်ကြမ်းဒဏ်ပေး၍၊ နှိပ်စက်ညှင်းဆဲမှုကို ခံနေကြရသူ။ ကြီး၊ ကြိမ်၊ ဒုတ်၊ ဓား၊ စသည့် လက်နက်အမျိုးမျိုးဖြင့် သတ်ပုတ်ခံရ၍ အင်္ဂါ၊ ခြေ၊ လက်၊ စိတ်ဓာတ်တွေပါ ပျက်စီးကြရသူ၊ ဝဋ်မှာအမြဲ ငရဲမှာအပ- ဟူ၍၎င်း။ ကာလဂိပါက်

နောက်ပိုးတက်- ဟူ၍၎င်း၊ ဝေါဟာရ ပြုရလောက်အောင် ကံအပြစ်မကင်းခဲ့ လေသောကြောင့် မျက်မှောက်ဘဝမှာ လွန်စွာ ဆင်းရဲတွေ့နေ ကြရပါတယ်။ သို့သော် သတိသံဝေဂ-မရ၊ မိုက်စိတ်ကသာ မိုးပေါ်တက်နေသဖြင့် လယ်တီဆရာတော်ကြီး၏ ဆုံးမစာအတိုင်း၊ သန်းခေါင်လကွယ်၊ တောအုပ်လယ်၌၊ ရှစ်နယ်ပတ်ကုန်း၊ အပြည့်ဖုံးသည့်၊ မိုးလုံးတိမ်တိုက်၊ လျှပ်မကြိုက်သား၊ အမိုက်အပြား၊ အင်လေးပါးထက်၊ နင်ကားရာထောင်၊ မကမောင်၏- ဆိုတာလို မိုက်တကာထိပ်ခေါင် ဖြစ်နေသဖြင့် မကောင်းတာမှန်သမျှ အကုန်လုပ်၊ မမှန်တဲ့စကား အကုန်ပြော၊ မဟုတ်တာမှန်သမျှ အကုန်ကြံတတ်တဲ့အတွက်၊ ထိုသို့သော သူများတို့သည် ရောက်နေတာကလဲ လူဆင်းရဲ အမိုက်ရွာ လုပ်နေတာကလဲ မကောင်းမှုတို့ကြောင့်၊ အမိုက်ရွာထဲမှာ နေလာ၍ သေသည်၏နောက်ဝယ် အပါယ်လေးပါး အမိုက်ရွာထဲသို့ ပြန်ပင်လို့ သွားသူများဟု ခေါ်ဆိုအပ်ပါတယ်။

(၂) အမိုက်ရွာထဲမှာ နေလာ၍ အလင်းရွာသို့ ဝင်သွားသူများကတော့ အတိတ်ဘဝက ဒါနအကျိုး ကုသိုလ်မျိုးကို မပျိုးမချခဲ့၊ မအပ်မရာ ပစ္စည်းကို သုံးစွဲခဲ့သောကြောင့် ယခုဘဝဝယ် အကျိုးပေးချူချာ ဆင်းရဲမြဲတေကာ စားဝတ်နေရေး အလွန်ပင်ခေါင်းပါးစွာ နေကြရတယ်။ အချို့မှာတော့ တစ်ဝမ်း တစ်ခါးဖို့အရေး နေ့စဉ် ပင်ပန်းကြီးစွာ ရှာဖွေ စားသောက်ကြရပါတယ်။ တချို့မှာ ထမင်းတစ်နပ်ကိုပင် မှန်အောင် ဝဝလင်လင် မစားရ၊ ငတ်တစ်လှည့် ပြတ်တစ်လှည့် တောင်းရမ်း စားသောက်ကြရပါတယ်။ သီလကုသိုလ် မပါခဲ့လေတော့ ကျန်းမာရေးက မကောင်း၊ ရောဂါဝေဒနာကများ၊ ဆေးဝါးကုဖို့ ငွေမရှိ၊ ကူညီမည့် မိတ်ဆွေက နတ္ထိနဲ့၊ ဘဝကို ဖြစ်သလို ရုန်းကန် ရင်ဆိုင် နေကြရပါတယ်။ သို့ပေမဲ့ လက်ရှိဘဝကို အရှုံးမပေးပဲ၊ အတိတ်က မကောင်းလို့ ဒီဘဝ မကောင်းတာ၊ ယခုဘဝ မကောင်းပြန်လျှင် နောင်ဘဝ ဆက်တိုင်း မကောင်းမှာကို သံဝေဂရကြလို့ ကောင်းမြတ်သောအကျင့် မှန်ကန်သော စိတ်ဓာတ်တို့ဖြင့် အူမ-မတောင့်က သီလမစောင့်နိုင် ဆိုတဲ့ စကားကို ပယ်လှန်လို့ သမ္မာအာဇီဝ- ဖြစ်အောင် ဘဝကို တည်ဆောက် နေထိုင်ကြပါတယ်။ ထိုသို့သော လူမျိုးတို့သည် မျက်မှောက်မှာ ဆင်းရဲနံ့ချာလှ၍ အမိုက်ရွာထဲ ရောက်နေပါသော်လဲ နောင်သံသရာ ဘဝကောင်းရစေဖို့ မြင့်မြတ်သော စိတ်ဓာတ်တို့ဖြင့် သံဝေဂဖြစ်ကာ နိုင်ရာ-ကုသိုလ် အလုပ်တို့ကို လုပ်လျက် လူဘဝ နတ်ဘဝ တည်းဟူသော အလင်းရွာထဲသို့ သွားနေကြသော သူများဟု ခေါ်ဆိုထိုက်ပါတယ်။

(၃) အလင်းရွာမှာ နေလာ၍ အမိုက်ရွာထဲသို့ ဝင်သွားသူများကတော့ ဆွေကောင်း မျိုးကောင်း ပညာတတ် ဥစ္စာပေါ် ရုပ်ချောလျက် ဘဝမှာ လိုတာတရား ရနေကြတဲ့ လူမလှိုင် လူအထက်တန်းစား တွေပါပဲ။ ထိုသူတို့ဟာ ဘဝင်လေဟတ် အတ္တမာန်ကိုက်လို့၊ မျက်မှောက်ဘဝမှာလဲ ကျားသတ္တဝါကဲ့သို့ မိမိရှိသောအင်အားဖြင့် နိုင်ထက်စီးနင်းပြု၍ ဥစ္စာနေတို့ကို မရ-အရယူပါတယ်။ ကျီးကန်းပမာ လစ်လျှင်လစ်သလို ဥစ္စာနေတို့ကို အလစ်သုတ် ခိုးယူတတ်ပါတယ်။ ခွေးသတ္တဝါကဲ့သို့ စားခွက်လုကာ ချုပ်ချယ်-ရန်မူတတ်ပါတယ်။ အကြံတူ- ရန်သူ ဆိုသကဲ့သို့ ဥစ္စာရရေးနှင့် ပတ်သက်လာလျှင် ရိုက်ပုတ်တတ်၊ ညှင်းဆဲတတ်၊ သတ်ဖြတ်တတ်ပါတယ်။ ဤကဲ့သို့ ကျား၏အသွင် ကျီးနှင့်ပုံတူ ခွေးမူအကျင့်ရှိသော လူတို့ဝယ် သနားကြင်နာမှု၊ စာနာမှု၊ ညှာတာမှု၊ ထောက်ထားမှု၊ တရားမျှတမှု၊ ဘာတစ်ခုမျှမရှိ။ ဘယ်သူသေသေ ငတေမာပြီးရော ဆိုသလို ဥစ္စာရလျှင် အဘနစ်ဖူး သိုက်တူးမည့် ဝိသမလောဘ စိတ်တို့သာ လွှမ်းမိုးနေပါတယ်။ ထိုသို့သော လူမျိုးတို့သည် တိရစ္ဆာန်နဲ့မခြား နိမ့်ကျသော စိတ်ထားရှိသောကြောင့်၊

ဘဝမှာ ဆွေကောင်း မျိုးကောင်း ပညာတတ် ဥစ္စာပေါ် ရုပ်ချောလျက် လိုတာတရား ရနေကြတဲ့ အလင်းရွာထဲမှာ နေကြရသော်လည်း သေသည်၏နောက်ဝယ် အပါယ်လေးပါး အမှိုက်ရွာထဲသို့ ဝင်သွားမည့်သူများ ဖြစ်လို့ အလင်းရွာမှာ နေလာ၍ အမှိုက်ရွာထဲသို့ ဝင်သွားသူများဟု ခေါ်ဆိုအပ်ပါတယ်။

(၄) အလင်းရွာမှာ နေလာ၍ အလင်းရွာထဲသို့ ပြန်ဝင်သွားသူများ ဆိုတာကတော့ လောကမှာ အချို့သော သူများတို့သည် ကုသိုလ်သမ္မာရ ခိုင်မာကြသဖြင့် သားသွီးခံ၊ ရွှေရံ- သင်းပင်းနှင့်ပြည့်စုံ၊ ပစ္စည်းဥစ္စာမှာလဲ ကုန်လုံကြွယ်ဝ၊ ဉာဏ်ပညာမှာလဲ ထွန်းတောက်၊ တရားပါရမီ ထုံဝသီတို့ကလဲ ရင့်သန်- ကြလေသောကြောင့်၊ ဗြဟ္မစိုရတရား လက်ကိုင်ထားပြီး ဒါနမှု၊ သီလမှု၊ ဘဝနာမှုတို့ဖြင့် မိမိကိုယ်ကို လွှမ်းခြုံထားလျက် သစ္စာတရား ကျေးဇူးများကိုသိပြီး၊ ဂါရဝ နိဂါတ မင်္ဂလာတရားတို့ဖြင့် တန်းဆာဆင်ကာ သီလ- သမာဓိ- ပညာ၊ သိက္ခာသုံးပါး အကျင့်တရားတို့ကို မြင့်သည်ထက် မြင့်မားအောင် ကျင့်ကြံအားထုတ်လေ့ ရှိကြပါတယ်။ ဤသို့သော လူမျိုးကို ရောက်နေသည်မှာလဲ လူတွင်အမြတ်ဆုံး-ဘဝ အလင်းရွာ၊ ပြုလုပ်နေသည်မှာလဲ အမြင့်မြတ်ဆုံးသော- ကုသိုလ်တို့ကြောင့် သေသည်၏နောက်ဝယ် လူ၊ နတ်၊ နိဗ္ဗာန် သုံးတန်သော အလင်းရွာထဲသို့ ဝင်သွားမည့်သူများ ဖြစ်တာမို့လို့ အလင်းရွာမှာ နေလာ၍ အလင်းရွာထဲသို့ ဝင်သွားသူများဟု ခေါ်ဆိုအပ်ပါတယ်။

သိစေလို တင်ပြလိုတာကတော့ စာဖတ်သူတို့သည် အလင်းရွာထဲမှာပဲ ရောက်ရောက်၊ အမှိုက်ရွာထဲမှာပဲ နေနေ၊ အလင်းရွာထဲကိုပဲ ရောက်အောင် ကျိုးစားကြဖို့၊ သွားကြဖို့ကိုသာ တိုက်တွန်းလိုတာပါ။ နှစ်သစ်မှာ အလင်းရွာထဲသို့ သွားနိုင်ကြပါစေလို့ ဆုတောင်းပတ္တနာ ပြုရင်းဖြင့်....

သုံးရာသီ၊ တဆယ့်နှစ်လ၊ တနှစ်တာမှ-နောက်။ ရှေ့- သုံးရာသီ၊ တဆယ့်နှစ်လ၊ တနှစ်တာဆီသို့၊ ဘယ်ပုံနဲ့ ဘယ်စခန်း ဘယ်လို- ကူးပြောင်း တက်လှမ်းကြမှာလဲလို့၊ ကိုယ့်ကိုကိုယ် မေးခွန်းထုတ်စေဖို့ ဒီဆောင်းပါးကို ရေးခဲ့မိတာပါ။ အကြောင်းတစ်ချက်က လူငယ်တွေ ဖြစ်လင့်ကစား လူကြီးစိတ်ဓာတ်နဲ့ စုပေါင်းပြီး နှစ်ဟောင်းမှ နှစ်သစ်ဆီသို့ ကူးပြောင်းကြရာမှာ ကောင်းသောစိတ်ဓာတ် ကောင်းသောလုပ်ရပ် ကောင်းမြတ်သော ကုသိုလ်တရားတို့ဖြင့် ကောင်းကျိုးအတူ ကူးပြောင်းနိုင်ကြရန် မြန်မာလူငယ် တစ်စုတို့၏ နှစ်သစ်မှာ ကောင်းကျိုးတွေ ပွင့်လန်းစေဖို့ မြတ်ပဋ္ဌာန်းတရား နာယူကြရန် စေတနာစကားနဲ့ နှိုးဆော်ထားတဲ့ မေးလ်တစ်ခုကလဲ ရောက်လာလို့ ရေးဖြစ်သွားတာပါ။

သူတို့ကလေးတွေ စုပေါင်းလို့ ကောင်းစွာအတူပြုမည့် ကုသိုလ်မှာကတော့ နှစ်သစ် ပဋ္ဌာန်းပူဇော်ပွဲတဲ့။ နေ့ရက်က ၂၀၁၁- ၀၄- ၁၆။ နေ့- ညနေ (၆)နာရီအချိန်၊ ပစ္စယုဒ္ဓေသ-နဲ့ ပစ္စယနိဒ္ဓေသ-ကို ရောက်လာသူ သူတော်စင်တို့က သံဃာတော်များနဲ့အတူ ပြိုင်တူ ရွတ်ဆို ပူဇော်ကြလို့ (၃၁)ဘုံသား အကျိုးများ ကောင်းမှုများကြရအောင် နောက်တစ်နေ့ ၂၀၁၁- ၀၄- ၁၇၊ နေ့၊ ညနေ (၆)နာရီအထိပါတဲ့။ အကျယ်- မြတ်ပဋ္ဌာန်းကိုတော့ သံဃာတော် (၇)ပါးက ဆက်လက်၍ အသံမစဲ မဟာပဋ္ဌာန်းပူဇော်မှုကို ပြုသွားကြမှာ ဖြစ်ကြောင်းကိုလဲ တဆက်တည်း အသိပေးလိုက်ပါရစေ။

နေရာကတော့ 1, Old Church, Lane, Kingsbury က- လန်ဒန်ဂိဟာရ မှာဖြစ်ပါကြောင်း။

သတ္တဝါ မှန်သရွေ့ တရားတွေ ချမ်းမြေ့သာယာ ရှိကြပါစေ။

ကျနော်... ဘုန်းသုံ့

၁၆. ၀၄. ၂၀၁၁။